
Kaupunginhallitus § 16 25.01.2021

Haapaveden kaupunginvaltuuston kokousten tallenteiden saavutettavuus

53//2018

Khall 25.01.2021 § 16 Laki digitaalisten palvelujen tarjoamisesta eli digipalvelulaki säätää,
että 23.9.2020 jälkeen verkossa julkaistavien tallenteiden tulee
täyttää saavutettavuusvaatimukset. Käytännössä tämä tarkoittaa
tallenteen tekstittämistä. Suoria lähetyksiä digipalvelulain
vaatimukset eivät koske, mutta jos suora lähetys jää tallenteena
verkkoon, tulee sen saavutettavuus saada kuntoon 14 vuorokauden
kuluessa julkaisusta. Jos tämä aika ei riitä eli osoittautuu
kohtuuttomaksi, voi toimija vedota tilapäisesti kohtuuttomaan
rasitteeseen. Asia tulee perustella saavutettavuusselosteessa.

 Haapaveden kaupunginhallitus on viimeisimmän kerran käsitellyt
valtuuston kokousten suoratoistoa ja tallentamista kokouksessaan
20 5.2019 §160. Tuolloin päätökseksi tuli, että valtuuston kokousten
suoratoistoa jatketaan ja kokouksesta muodostetaan tallenne. Linkki
tallenteeseen laitetaan kaupungin Internet-sivuille.

 Kokousten taltioinnin ja tallenteen säilyttämisen hoitaa
palvelusopimukseen perustuen Paikallistv. Digipalvelulain tultua
voimaan, ei aikaisempia kokousten tallenteita ole poistettu palvelusta
saatavilta eikä syksyn 2020 valtuuston kokoustalleinteita ole
tekstitetty. Tekstityspalvelusta on pyydetty tarjous Paikallistv:lta,
koska omana työnä tähän ole resursseja. Palvelun hinnaksi ns.
tekstitiedoston laatimisen osalta on ilmoitettu 100e/kokoustunti.

 Haapaveden kaupunki on jo saanut saavutettavuutta valvovalta
viranomaiselta selvityspyynnön liittyen valtuuston kokousten
saavutettavuuteen. Selvityspyyntöön on vastattu 14.1.2021
mennessä.

 Vs. kaupunginjohtajan ehdotus:

 Kaupunginhallitus päättää, että
 1. Haapaveden kaupunginvaltuuston kokousten suoratoistoa

jatketaan ja kokouksesta muodostetaan tallenne.
 2. tallenne poistetaan palvelusta 14 vuorokauden kuluttua

kokouksesta.

 Käsittely:

 Keskustelun aikana jäsen Viljo Saukko esitti asian pöydällepanoa
lisäselvityksiä varten. Jäsen Taimi Maliniemi kannatti Saukon
esitystä.



 Puheenjohtaja totesi, että kannatetun pöydällepanoesityksen vuoksi
asian käsittelyn jatkamisesta on äänestettävä. Yksimielisesti
hyväksyttiin puheenjohtajan esityksestä, että äänestystapa on
nimenhuutoäänestys. Asian käsittelyn jatkamisen puolesta
äänestävät JAA ja pöydällepanon puolesta äänestävät EI.

 Asian käsittelyn jatkamisen puolesta äänestivät (JAA) Heikkilä,
Kolehmainen, Koukka, Maliniemi, Niemelä, Seppä ja Von
Schulmann. Pöydällepanon puolesta äänestivät (EI) Pekkala ja
Saukko.

 Äänestyksen tuloksena puheenjohtaja ilmoitti, että asian käsittelyä
jatketaan äänin 7-2. Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä.

Päätös:

 1. Hyväksyttiin.
 2. Hyväksyttiin.
 ______


